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KORKÉP 

DESZK. A Zoltánfy István 
Altalános Iskola hetedik 
osztályosai ma délelőtt 
hallásvizsgálaton vesznek részt a 
védőnőnél. Erre azért van szükség, 
mert a gyermekek füle egyre 
nagyobb károsodásnak van kitéve. 

DÓC. A napokban tartott testületi 
ülésen a képviselők többek között 
arról is döntöttek, hogy tizenöt 
telket alakítanak ki a focipálya 
szomszédságában. Az 
önkormányzati telkeket 
hamarosan értékesítik. Emellett 
Bclovai Pál polgármester 
tájékoztatta az ülés résztvevőit a 
Felszabadulás és a Rózsa utca 
aszfaltozásának tervéről. Az 
önkormányzat az idén több 
pályázatot kíván benyújtani 
különféle támogatásokra. így 
többek között az orvosi rendelő és 
a polgármesteri hivatal 
tetőszerkezetének felújítására, a 
művelődési ház bővítésére, az 
általános iskolában új tantermek 
és tornaterem kialakítására, 
valamint az óvodában új konyha 
és szociális helyiségek 
kialakítására. 

KISTELEK. Huszonöt éve 
költözött az óvoda a Petőfi úti 
épületbe. Ebből az alkalomból 
április elseje és harmadika között 
rendezvénysorozattal emlékeznek 
meg a negyed évszázados 
jubileumról az amúgy több mint 
százesztendős múltra 
visszatekintő intézményben. A 
hivatalos megnyitó ma délután 
három órakor kezdődik. Az 
egykori óvodások holnap délután 
három órakor találkoznak a Petőfi 
úti épületben, majd közösen 
átmennek a sportcsarnokba, ahol 
játékos vetélkedőn mérhetik 
össze a tudásukat. A közösségi 
házban szombaton kiállítják a 
mostani és az egykori óvodások 
rajzait, valamint különféle óvodai 
ereklyéket. A jubileumi 
rendezvénysorozat az este hét 
órakor kezdődő bállal zárul. 

MÓRAHALOM. A 
városközponttól hat kilométerre 
lévő felújított nagyszéksósi 
iskola és a mellette felépült 
ökoház turistaszállásként 
funkcionál. A két 
létesítményhez tartozik még a 
volt kisvasút rendbe tett 
állomásépülete is. A Csongrád 
Megyei Tisztiorvosi Szolgálat 
munkatársai a napokban 
helyszíni ellenőrzést tartottak és 
Nagyszéksósi kulcsos ház néven 
engedélyezték a turistacentrum 
további működését. 

PUSZTAMÉRGES. A PISZ, 
vagyis a Pusztamérgesi Ifjúsági 
Szervezet a művelődési házban 
holnap este hat órától tartja 
soron következő összejövetelét. 
A múltkori találkozón nagy 
sikert aratott az Activity-játék, 
ezért ezt most is megismétlik. A 
szervezők négyfős csapatok 
jelentkezését várják. 

RÖSZKE. Party címmel ifjúsági 
játszóházba várják a fiatalokat 
ma délután négy órától este tízig 
a művelődési házban. A 
résztvevők többek között 
asztaliteniszezhetnek, 
csocsózhatnak, DVD- és 
videofilmeket nézhetnek, zenét 
hallgathatnak, valamint számos 
társasjátékot is kipróbálhatnak. 
A fiatalok minden eszközt és 
játékot térítésmentesen 
használhatnak. A programot 
tavaly decemberben szervezték 
meg először. Ennek 
köszönhetően a röszkei fiatalok 
hasznosan tölthetik el 
hétvégenként a szabadidejüket. 

SZEGED. A Millenniumi 
Kávéház (Dugonics tér 12.) 
klubjában ma délután öt és este 
kilenc óra között rapid 
sakkversenyt rendeznek. A 
tizenöt perces játékra bárki • 
jelentkezhet a verseny előtt a 
Tisza-parti Általános Iskolában 
Herpai Józsefnénál vagy fél ötig a 
helyszínen Mikó Valériánál. A 
sorsolást háromnegyed ötkor 
tartják. 

Bevételt és munkahelyeket hozott Kiszombomak az új határátkelő 

A román oldalon is elkészül 
Akiszombori határállomásnál egy hó-
nap múlva megépülnek a román oldal 
végleges létesítményei, gyorsabb lesz 
az átkelés. A határnyitással jól járt a 
falu: még a helybéli vállalkozók is 
elkezdték építeni kapcsolataikat a ro-
mániai üzleti partnerekkel. 

A határátkelőt, mely hetven kilométer-
rel rövidíti le a távolságot Temesvár fe-
lé, 2000. októberében avatták fel. Ak-
koriban a téli időszakban csak reggel 
nyolctól délután négyig, nyáron reggel 
héttől este hétig fogadta az utazókat és 
csupán a személyforgalom számára 
állt nyitva. Több mint egy esztendeje 
viszont cjjel-nappal üzemel, ráadásul a 
három és fél tonnánál nehezebb teher-
járművek, azaz kisteherautók is hasz-
nálhatják. A helyet egyébként az átkel-
ni szándékozók fokozatosan fedezték 
fel. Tavaly már félmillióan használták, 
ami az egy évvel ezelőtti létszám dup-
lája. A határőrök statisztikái szerint az 
érkezők mintegy fele román, húsz szá-
zaléka német és alig tizenegy százaléka 
magyar. 

- Kiszombor egyértelműen jól járt az 
átkelővel - fogalmazott érdeklődésünk-
re Szegvári Ernőné, a falu polgármeste-
re. Az önkormányzat az építkezés ide-
jén egyrészt jelentős helyiadó-bevétel-

Kiszombori határátkelő román oldalán, Őscsanádon is már utolsó simításo-
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hez jutott, másrészt több tucat fiatal 
kapott állást a határőrizeti kirendeltség 
bővítésével. Mivel a községet a határ-
hoz vezető út jó két éve elkerüli, az au-
tók igazából nem növelték a környezet-
szennyezést, illetve a balesetveszélyt. 

Információink szerint a határ román 

oldalán, Őscsanádon lévő épületkomp-
lexum egy hónapon belül elkészül, még-
hozzá uniós, azaz Phare-támogatással. 
Ami a kiszombori oldal létesítményeit 
illeti, már teljesen készen vannak, csak 
az ivóvíz bevezetése várat még magára. 

SZABÓ IMRE 

Egy árban a kilós 
és az új ruhanemű 
Folytatás az 1. oldalról 

Az olcsó távol-keleti ruhanemű ugyanis becsapós, 
olykor az első mosást követően tönkremegy. A főállá-
sú családanya legutoljára két, ugyanannál az árusnál 
vásárolt pulóverrel kapcsolatban tapasztalta, hogy az 
egyik hordhatónak bizonyult, a másik azonban egy 
hét után göbösödni kezdett. A „second hand" üzle-
tekkel kapcsolatban elmondta, természetesen van-
nak törzshelyei, ahová rendszeresen jár. A gond az, 
hogy sosem azt találja, amit éppen keres. 

Az egymás után nyíló kínai üzletek miatt sok ke-
reskedő kényszerült arra, hogy bezárja boltját, s így 
jártak azok a bálabutikok is, amelyek a szó szoros 
értelmében a rongyot árulták. Azok, amelyek ol-
csón, bálában, a szó szoros értelmében zsákba-
macskaként hoztak be ruhaneműt az országba. Egy 
huszonöt kilós bálából jó, ha öt kilót sikerült ki-
árulniuk. Martonosi Lajosné viszont megvetette a 
lábát a kilós ruhaneműk piacán: kilenc éve családi 
vállalkozásban indította első üzletét, ma már ötöt 
működtet Szegeden, tavaly óta kft. formájában. 

Szerinte a kínai üzletek nem jelentenek konku-
renciát, de az egyértelmű, hogy a szakma túl van 
már a 90-es évek elejére jellemző felfutáson, ami-
kor is mindent el lehetett adni. Hogy neki sikerült 
fejlődnie, annak az a titka - mondta el - , hogy mi-
nőségi holmit vásárol, a ruhadarabokat egyenként 
válogatja ki Hollandiában. Az üzletek törzsvásárló-
it zömmel a szegényebb emberek teszik ki, de sok a 
tehetős hölgy is, akik hobbiból, ruhatáruk frissítése 
kedvéért turkálnak. 

FEKETE KLÁRA 

Pünkösdkor indul a Magyar Katolikus Rádió 

Értéket és mértéket ígérnek 
Juhász Judit, a Magyar Katolikus Rádió vezérigazgató-helyettese 
bízik abban, hogy nemcsak az idősebb korosztályt, de az igé-
nyesebb, változatosabb adásra vágyó fiatalokat is sikerül meg-
nyerniük a pünkösdkor induló műsoraikkal. 

- Izgalmas helyzetnek tartom 
annak a filozófiának az érvénye-
sítését, hogy a rádió nem lehet 
közvetlen politikai eszköz, ha-
nem csak és kizárólag a katoli-

kus emberek értékrendjét szol-
gálni kívánó médiumként mű-
ködhet - mondta tegnap Szege-
den Juhász Judit, a Magyar Kato-
likus Rádió (MKR) vezérigazga-

Juhász Judit a fiatal hallgatókra is számít Fotó: Gyenes Kálmán 

Újít a Tisza rádió 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Alaposan kibővült és megújult a szegedi Tisza rádió Dózsa utcai stú-
diója, amelyet tegnap ünnepélyes keretek között avatott fel Újhelyi 
István szocialista országgyűlési képviselő. A Szegedi Ifjúsági Ház Kul-
turális és Médiafejlesztő Központ tulajdonát képező, kábelen és inter-
neten fogható rádió a szerkesztőségi és technikusi szoba mellett két 
új stúdióhelyiséggel bővült. Újhelyi az avatást követő sajtótájékozta-
tón elmondta: örül annak, hogy az önkéntesekkel dolgozó helyi ifjú-
sági médiummal biztosítva van a szegedi média-utánpótlás. A szocia-
lista politikus bejelentette: a rádió jó eséllyel pályázik arra, hogy el-
nyerjen egy helyi, kisközösségi frekvenciát, aminek a segitségével az 
éterben is fogható lesz a Tisza rádió adása. Újhelyi hozzátette, fontos-
nak tartja, hogy az újjáéledt Szegedi Diákönkormányzat segítségével 
a városban élő fiatalok véleménye minél több fórumon megjelenjen. 
Szerinte egy ilyen rádió erre tökéletesen alkalmas. 

tó-helyettese, az Antall-kormány 
egykori sajtószóvivője, aki a Ka-
tolikus Házban tartott előadást 
Kereszténydemokrácia - média -
katolikus rádió címmel. Juhász 
szerint a rádió tárgyilagosan, ki-
egyensúlyozottan kínál híreket, 
zenét, irodalmat és ismeretter-
jesztő műsorokat. 

A Petőfi rádió régi, középhullá-
mú frekvenciáján országosan is 
fogható MKR vezérigazgató-he-
lyettese lapunk kérdésére vála-
szolva elmondta, tisztában van-
nak vele, hogy elsősorban az idő-
sebb korosztály fogja hallgatni az 
adásaikat, ugyanakkor nem sze-
retnének elfelejtkezni a médiapi-
aci szempont célközönségnek 
számító 18-49 éves korosztály-
ról és a fiatalokról sem. 

- Abban bízunk, hogy a fiata-
labbak közül sok olyan hallgatót 
tudunk megnyerni, akik megelé-
gelték a kereskedelmi rádiók fel-
színes zenei műsorait, akiket 
nem zavar, ha perceken keresztül 
folyik egy tartalmas beszélgetés -
jegyezte meg Juhász Judit. 

Juhász Judit elmondta: az 
MRK az emberi méltóságot min-
den esetben tiszteletben fogja 
tartani, függetlenül attól, milyen 
eseményről tudósít. 

- A katolikus szellemiség, Ma-
gyar Katolikus Püspöki Konfe-
rencia által jogosan támasztott 
igényesség fogja áthatni a műso-
rainkat, legyen szó hírösszefogla-
lóról vagy délutáni magazinmű-
sorról. Emellett jó néhány funda-
mentumot - legyen szó eutaná-
ziáról vagy az abortuszkérdésről 
- egyértelműen és egységesen 
képviselünk. Ez is megkülönböz-
tethet bennünket minden más 
rádiótól - fogalmazott a vezér-
igazgató-helyettes. 

A Magyar Katolikus Rádió 
pünkösd első napján indul. 

G. SZ. L. 

HÍREK 
FRICZ TAMÁS ELŐADÁSA 
Fricz Tamás politológus tart 
előadást pénteken este 6 órától 
Szegeden, a megyeháza 
nagytermében, a Hajrá 
Magyarok Polgári Szövetség által 
szervezett Polgári Esték 
rendezvénysorozat keretében. 

KÉPEK A KÁROLYIBAN 
A tudományegyetem Károlyi 
Mihály-kollégiumában (Kossuth 
Lajos sgt. 74.) képzőművészeti 
kiállítás nyílt Képek a Károlyiban 
címmel. A hagyományteremtő 
szándékkal első alkalommal 
rendezték meg a tárlatot. 

Kohári kritizálja Simiczet 

Autócsere-kérdések 
a deszki hivatalban 
Kohári Nándor szegedi fideszes 
önkormányzati képviselő nem 
érti, hogy a deszld képvise-
lő-testület miért cseréli le a pol-
gármesteri hivatal szolgálati 
gépkocsiját, miközben a tele-
pülés önhibáján kívül forrás-
hiányos, és az ivóvízellátással is 
egyre nagyobb gondok vannak a 
faluban. 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 

Deszk képviselő-testülete nem-
régiben lecserélte a Simicz József 
polgármester által használt Opel 
Astrát egy Volkswagen Bora sze-
mélygépkocsira. Kohári Nándor 
szegedi fideszes önkormányzati 
képviselő tegnapi sajtótájékozta-
tóján elmondta: a Fidesz deszki 
szervezete nem érti, miért gép-
kocsivásárlásra fordítja a telepü-
lés az amúgy is szűkös költségve-
tési forrásait. 

- Tavaly 78 millió, 2002-ben 
74 millió forintnyi hiánnyal küz-
dött önhibáján kívül a falu. Eh-
hez képest most hitelt vesznek 
fel azért, hogy vehessenek a pol-
gármesternek egy új szolgálati 
autót. Közben egyre nagyobb 
gondot okoz a település ivóvízel-
látása. Szerintem inkább erre 

kellene odafigyelni - fogalmazott 
az ellenzéki politikus. A deszki 
képviselő-testület a polgármeste-
ri Volkswagen mellett egy Toyota 
kisbuszt is vásárolt, amivel kü-
lönböző szociális feladatokat -
például ebédszállítás - látnak el a 
faluban. 

- Ezzel a két autóval hatra bő-
vült az önkormányzati fenntar-
tású gépkocsik száma. Kérdéses, 
hogy egy Deszk méretű telepü-
lésnek szüksége van-e ekkora 
flottára - tette hozzá Kohári 
Nándor. 

- Az újonnan vásárolt Volks-
wagent nem csupán én, hanem 
bármelyik önkormányzati képvi-
selő használhatja, hiszen az nem 
az enyém, hanem a polgármeste-
ri hivatal tulajdona - reagált a 
Kohári Nándor által elmondot-
takra Simicz József. Deszk pol-
gármestere hangsúlyozta: az idei 
költségvetésbe betervezték a 
szolgálati autó cseréjét, tehát ez 
nem jelentett plusz kiadást a falu 
számára. Vízhiány pedig nincs a 
faluban, s a nyári vízkorlátozás 
feloldásáért az idén vagy új kutat 
fúrat Deszk, vagy korszerűsítik a 
meglévő kutat. - Erről még nem 
döntött a képviselő-testület - tet-
te hozzá Simicz. 

Angol lord a szegedi 
díszdoktorok sorában 

A Szegedi Tüdományegyetem (SZTE) Egyetemi Tanácsa tegnapi 
díszdoktoravató ülésén az egyetem Honoris Causa doktorává fo-
gadta Lord Slynn of Hadlcyt, a Lordok Háza tagját. Lord Slynn a 
díszdoktori címet kiemelkedő nemzetközi elismertségével, a jogi 
karral fennálló kapcsolatával, valamint az SZTE Európa Jogi Tan-
székével folytatott szoros együttműködésével érdemelte ki. Ké-
pünkön Lord Slynn átveszi díszdoktori oklevelét Rácz Béla rek-
t o r h e l y e t t e s t ő l Fotó: Karnok Csaba 


